
 

 

PROTOKÓŁ Nr XXIII/2011 
z przebiegu XXIII sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 28 grudnia 2011 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna nr 1 Ratusza Miasta. 

Czas trwania sesji - godz. 13
00

- 15
30

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

W sesji uczestniczyło - 15 radnych.  

 

Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  

Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 

stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 

otrzymali radni wprowadza autopoprawką punkt 5g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

sprzeciwu wobec zamiaru likwidacji Sądu Rejonowego w Rykach, następnie Przewodniczący 

odczytał porządek obrad XXIII sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2011 rok; 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

c) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi  

w zakresie odbioru odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Miasto Dęblin; 

d) zawarcia umów dzierżawy działek położonych w Dęblinie; 

e) przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta Dęblin na 2012 r.; 

f) przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miasta Dęblin na 2012 r.; 

g) wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru likwidacji Sądu Rejonowego w Rykach. 

6. Wolne wnioski. 

7. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

8. Zatwierdzenie protokołów z XXI i XXII sesji Rady Miasta. 

9. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 

• 6 grudnia – odbyła się sesja Rady Miasta; 

• 6 grudnia – uczestniczyłem w spotkaniu mikołajkowym zorganizowanym przez Zarząd Osiedla 

Wiślana; spotkanie zorganizowano dla dzieci, które chętnie śpiewały i uczestniczyły  

w konkursach z nagrodami. Dziękuję Przewodniczącemu Zarządu Osiedla Wiślana i całemu 

Zarządowi. W spotkaniu uczestniczył również Burmistrz i Zastępca Burmistrza Miasta; 

• 6 grudnia – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w wystawie rzemiosła artystycznego  

w Miejskim Domu Kultury, połączonej ze sprzedażą prac z okazji Świąt Bożego Narodzenia; 
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• 7 grudnia – uczestniczyłem wspólnie z Zastępcą Burmistrza Grażyną Maziarek w Dniu 

Otwartych Drzwi w Warsztatach Terapii Zajęciowej z okazji Międzynarodowego Dnia Osób 

Niepełnosprawnych; 

• 10 grudnia – odbyła się uroczystość nadania imienia Jana Pawła II Miejskiemu Przedszkolu nr 4 

w Dęblinie. Poświęcenia obrazu patrona dokonał Biskup Polowy Wojska Polskiego dr Józef 

Guzdek. Przewodniczący przypomniał, że w 2005 r. ówczesny Burmistrz Miasta i byli radni  

z osiedla Lotnisko prowadzili działania w celu przeniesienia młodzieży z tych pomieszczeń  
do Szkoły Podstawowej Nr 4, by w tym miejscu mogła powstać sala gimnastyczna. 

Przewodniczący uważa, że sale przedszkola są bardzo dobrze przygotowane do wypełniania 

funkcji opiekuńczo – wychowawczych. Powiedział, że jego i nie tylko jego działania 

przyczyniły się do tego, że przedszkole funkcjonuje do dnia dzisiejszego w swojej siedzibie; 

• 12 grudnia – brałem udział wspólnie z Zastępcą Burmistrza Grażyną Maziarek w spotkaniu 

opłatkowym organizowanym przez stowarzyszenie Rodzinny Klub Abstynenta „Krokus”; 

• 14 grudnia – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem w spotkaniu opłatkowym Związku 

Emerytów i Rencistów;  

• 14 grudnia – brałem udział w spotkaniu zorganizowanym przez Urząd Miasta na temat 

odbudowy pomnika w Twierdzy „Stalag 307”; 

• 16 grudnia – uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Dęblinie; 

• 18 grudnia – uczestniczyłem w walnym Zebraniu Koła Wędkarskiego „Start”, spotkanie odbyło 

się w budynku Miejskiego Domu Kultury przy ul. 1 Maja; 

• 21 grudnia – odbyło się kilka spotkań opłatkowych: w Urzędzie Miasta; w Żłobku na  

os. Lotnisko uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem; w Liceum Ogólnokształcącym 

uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Waldemar Chochowski;  

• 22 grudnia – odbyło się spotkanie kolędowe w Liceum Ogólnokształcącym; 

• 22 grudnia – spotkanie w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym, uczestniczyła 

Grażyna Maziarek – Zastępca Burmistrza oraz Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury  

i Kultury Fizycznej – Magdalena Piechota, jak również Starosta Powiatu Ryckiego – Stanisław 

Jagiełło; 

• 22 grudnia – uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym w Szkole Podstawowej nr 2; 

uczestniczyli państwo Boratyńscy z Intermarche przekazując szkole 3 500 zł; 

• 22 grudnia – spotkanie opłatkowe z pracownikami Urzędu Miasta; 

• 23 grudnia – uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym w Miejskim Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej; 

• 27 grudnia – brałem udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz 

Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej; 

• 28 grudnia – uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu z Komisją Gospodarki Komunalnej – tematem było zaopiniowanie materiałów  

na dzisiejszą sesję Rady Miasta.  

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Rada Miasta Dęblin w okresie od stycznia 

2011 r. odbyła 20 sesji, w tym:  

− 2 sesje uroczyste (z okazji uchwalenia Konstytucji 3 Maja i z okazji Święta Niepodległości); 

− 5 nadzwyczajnych zwołanych na wniosek Burmistrza Miasta; 

− pozostałych 13 sesji to sesje robocze, odbywające się przynajmniej raz w miesiącu. 

W omawianym okresie Rada podjęła 94 uchwały. 

Przed podjęciem uchwał na sesji, każda z nich jest opiniowana przez właściwe komisje Rady 

Miasta. Na posiedzeniach komisji wypracowywane są uwagi i wnioski do poszczególnych 

uchwał. Do 31 grudnia 2011 r.: 

Komisja Rewizyjna odbyła – 10 posiedzeń; 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu – 20 posiedzeń; 
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Komisja Gospodarki Komunalnej – 19 posiedzeń; 
Komisja Samorządu i Porządku Publicznego – 13 posiedzeń; 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej – 18 posiedzeń; 
Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej – 12 posiedzeń. 

Ponadto wszystkie podjęte przez Radę uchwały są ogólnie dostępne i publikowane  

na stronie Miasta Dęblin w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  

od 6 grudnia 2011 r. do 28 grudnia 2011 r.  

Przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta,  

a ponadto: 

• 8 grudnia – brałem udział w uroczystości pożegnania Zastępcy Dowódcy 1 batalionu drogowo-

mostowego mjr Stanisława Łasaka; 

• 9 grudnia – odbyła się wizyta u Dowódcy Sił Powietrznych gen. broni pil. Lecha Majewskiego; 

• 10 grudnia – uczestniczyłem w uroczystości nadania Miejskiemu Przedszkolu Nr 4 imienia Jana 

Pawła II. W uroczystości brał udział biskup polowy Wojska Polskiego Józef Guzdek; 

• 14 grudnia – brałem udział w spotkaniu w sprawie odbudowy pomnika poświęconego ofiarom 

Stalagu Nr 307; 

• 14 grudnia – odbył się drugi przetarg na budowę klatki schodowej ewakuacyjnej w Specjalnym 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym. Wpłynęło 8 ofert w cenie od 130.000 zł do 238.336 zł. 

Wybrano ofertę firmy Sarsbud z Sarn za kwotę 130.000 zł. Termin realizacji zadania do dnia  

30 czerwca 2012 r.; 

• 15 grudnia – brałem udział w obchodach 15-lecia Izby Rolniczej w Lublinie; 

• Na 15 grudnia zaplanowany był przetarg na sprzedaż mieszkania w bloku nr 13 na os. Wiślana. 

Przetarg nie dał rezultatu, nie zgłosił się żaden oferent; 

• 16 grudnia – brałem udział w Jarmarku Bożonarodzeniowym w Rykach, miasto Dęblin miało 

swoje stoisko przygotowane przez Miejski Dom Kultury, zespoły MDK występowały też na 

scenie; 

• 21 grudnia podpisana została umowa z Zarządem Województwa Lubelskiego na 

dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej realizacji projektu Rewitalizacja centrum miasta 

Dęblin wraz zespołem pałacowo-parkowym Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych. 

Całkowita wartość projektu wynosi 21.845.063,71 zł; wydatki kwalifikowalne – 21.529.326,18 
zł a dofinansowanie – 10.000.000 zł. Umowa zakłada zakończenie rzeczowe realizacji projektu 

do 15.11.2013 r., a finansowe do 15.12.2013 r. Obecnie trwają prace nad przygotowaniem 

przetargu na realizację zadania. Planujemy ogłoszenie przetargu na przełomie stycznia i lutego 

2012 r.; 

• 21 grudnia – nastąpił odbiór odcinka chodnika w ul. Stawskiej realizowanego przez powiat 

rycki z naszym dofinansowaniem; 

• 21 grudnia – odbył się przetarg na ubezpieczenie majątku i odpowiedzialności miasta Dęblin 

wraz z jednostkami organizacyjnymi i instytucjami kultury. Wpłynęła jedna oferta z firmy 

UNIQUA – Towarzystwo Ubezpieczeniowe SA. Cena oferty wyniosła 442.512 zł za okres 3 lat; 

• od 14 grudnia trwały spotkania opłatkowe, w tym w dniu 21 grudnia spotkanie w Ratuszu 

Miejskim, organizowane przez samorząd Miasta Dęblin; 

•  6 grudnia Regionalna Izba Obrachunkowa w Lublinie pozytywnie zaopiniowała projekt 

budżetu miasta Dęblin na 2012 r. Pozytywnie zaopiniowana została także możliwość 
sfinansowania założonego deficytu budżetowego oraz wieloletnia prognoza finansowa. Rada 

Miasta może zatem rozpocząć procedowanie nad uchwaleniem budżetu. Do projektu budżetu 

zostanie wprowadzona autopoprawka wynikająca z zawartej umowy o dofinansowanie projektu 

Rewitalizacji centrum miasta i zespołu pałacowo-parkowego Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 

Powietrznych. 
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Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

� Radny Krzysztof Karbowski ustosunkował się do uzyskanych odpowiedzi na wcześniej 

złożone pisemne wnioski: 
− wniosek dotyczący promocji dębu „Grot” – prosił o podjęcie jak najszybszych działań  

w zakresie promocji, choćby nawet w sprawozdaniu z sesji, na której odbyło się wręczenie 

certyfikatu dla Miasta Dęblin; 

− wniosek dotyczący witaczy – radny rozumie potrzeby finansowe miasta, niemniej jednak 

witacz przy moście na rzece Wiśle ma zniszczone godło na tarczy herbowej miasta, dlatego 

jest pilna potrzeba naprawy tego godła; 

− w związku z wnioskiem składanym na XXI sesji Rady Miasta oraz w formie pisemnej  

w dniu 30 listopada w sprawie przejęcia kajakowni (radny otrzymał pisemną odpowiedź,  
w której został poinformowany, iż w umowie przekazania przez Starostwo Powiatowe 

działki, na której znajduje się budynek MDK został określony warunek nieodpłatnego 

użyczenia na czas nieokreślony przedmiotowego budynku na cele dydaktyczne, dlatego 

jeżeli Starostwo Powiatowe zrzeknie się ustalonego prawa użyczenia, wtedy nieruchomość 
będzie w pełnej dyspozycji Miasta) – radny wnioskuje o pilne podjęcie działań w zakresie 

przejęcia kajakowni na rzecz wodniaków, ponieważ zajmowany przez nich hangar został 

przekazany Miejskiemu Domowi Kultury na pracownię garncarską; 
− postawienie znaku B-20 „stop” przy wyjeździe na ul. Warszawską z ul. Skotnickiego –

według radnego kierowcy nie przestrzegają przepisów ruchu drogowego, nie ustępują 
pierwszeństwa rowerzystom, dodatkowo widoczność przy wyjeździe jest ograniczona, 

dlatego ten znak powinien się tam znaleźć; radny wnioskował, by znak „stop” był 

umieszczony przy wszystkich pozostałych ulicach łączących się z drogą krajową nr 48; 

Następnie radny wnioskował o spowodowanie: 

− likwidacji zastoin wodnych powstających z wód opadowych: 

na skrzyżowaniu ulic Warszawskiej i 1 Maja,  

na skrzyżowaniu Warszawskiej i Pułaskiego,  

na zakręcie w kierunku Puław przy tak zwanej koszarce na ul. 15 PP Wilków, 

na zjeździe z myjni samochodowej na ul. 15 PP Wilków, 

na skrzyżowaniu ulic 15 PP Wilków i Staszica, 

na skrzyżowaniu ulic 15 PP Wilków i Saperów, 

na placu parkingowym między garażami, a pawilonem handlowym na os. Wiślana; 

− naprawy oświetlenia ulicznego (niepalące się lampy) na ulicy Kockiej, Rynek, PCK,  

15 PP Wilków, Warszawskiej i Saperów; 

− poprawy nazwy ulicy ”23 Lotniczej Eskadry Szkolnej” na tabliczkach znajdujących się na 

terenie Garnizonu Dęblin, by była zgodna z zapisem w uchwale Rady Miasta z dnia  

21 czerwca 2011 r., tj. wszystkie wyrazy z dużej litery; 

− usunięcia niecenzuralnych napisów ze ścian garaży stojących przy ulicy 15 PP Wilków oraz 

ze znaku drogowego E-4 „Kozienice 26” stojącego w pobliżu bramy głównej cmentarza 

komunalnego; 

− usunięcia dzikich wysypisk śmieci przy ulicy Staszica i Spacerowej oraz wzdłuż drogi nr 48 

w kierunki cmentarza parafialnego; 

− naprawy schodów przed filią Urzędu Pocztowego przy ul. Żwirki i Wigury; 

− spowodować na cmentarzu komunalnym: 

przeprowadzenie naprawy elewacji frontowej ogrodzenia, 

naprawę mechanizmów wciągarek flag, 

zaczopowanie studzienek chłonnych, 

uporządkowanie kwater jeńców włoskich, radzieckich, polskich i Sybiraków łącznie  

z odnowieniem tabliczek; 
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− przeprowadzenie cięć pielęgnacyjnych dębu szypułkowego „Żak”; 

− zmianę zapisu nazwy pod względem kroju liter napisu Miasto Dęblin z „majuskulnego”  

na „majuskułowy”; ponieważ w uchwale z 1993 r. został źle utworzony przymiotnik  

od łacińskiego rzeczownika, dlatego postuluje o zmianę w uchwale; 

− ochronę prawną w Urzędzie Patentowym naszych znaków, tj. herbu miasta oraz chorągwi  

w związku z profanacją na portalu „Nonsensopedii, polskiej encyklopedii humoru”;  

w dęblińskim godle zamiast orła jest sierp i młot. 

� Radny Mirosław Krawczak:  
− powiedział, że na ostatnich dwóch sesjach poruszał temat zadłużenia Miejskiego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w stosunku do 5. Wojskowego Oddziału Gospodarczego i nie 

otrzymał odpowiedzi jakie są plany wyjścia z tego zadłużenia. Uważa, że niedługo środki  

z opłat za wodę łącznie z dopłatą uchwaloną przez radę nie wystarczą na odsetki i koszty 

sądowe. Radny zapytał, czy jest w ogóle jakiś plan naprawy sytuacji; 

− przypomniał, że na ostatniej sesji odnośnie wywozu skratek do Puław otrzymał informację 
od Prezesa Zarządu MZGK Sp. z o.o., że są to duże koszty, padła kwota 260 zł. Radny 

powiedział, że na stronie internetowej Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych  

w Puławach widnieje cena 150 zł za składowanie skratek, czyli różnica wynosi 110 zł. 

Zapytał, czy to pomyłka, czy świadome wprowadzanie w błąd; 

− zapytał, czy istnieje ewidencja prywatnych posesji pod względem wywozu odpadów,  

bo każda posesja powinna mieć umowę na wywóz śmieci z którymkolwiek z podmiotów 

zajmującym się ich wywozem. Zwrócił uwagę na leżące śmieci, które wyrzucają osoby nie 

posiadające umów na odbiór śmieci. Te osoby nie płacą, w innym przypadku jaki byłby cel 

takiego zaśmiecania miasta. Radny widywał już nocą ludzi upychających śmieci w koszach 

miejskich, a wielu po prostu je pali. Czy nie ma nad tym kontroli, kto zajmuje się 
kontrolowaniem posesji. Inaczej jest na osiedlach wysokich, gdzie każdy musi płacić. 

� Radna Beata Amarowicz:  
− poruszyła problem ul. Michalinowskiej – zapytała, dlaczego remont tej drogi w 2009 r. nie 

objął całej nawierzchni; chodzi o odcinek wzdłuż przedszkola, ponieważ w chwili obecnej 

jest tam dziura na dziurze. 

� Radny Waldemar Warenica:  
− poruszył sprawę cmentarza komunalnego, na którym jest coraz mniej miejsca, a grobów 

przybywa. Zaproponował przemyślenie przez radnych i burmistrza budowy ścianki na urny 

z prochami, ponieważ w wielu miastach wprowadza się takie rozwiązanie; 

− poprosił o poprawę i wzmocnienie muru na cmentarzu komunalnym, od bramy w kierunku 

„podkówki”, ponieważ zaczyna się niebezpiecznie przechylać w stronę grobów. 

 

Ad. pkt 5a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 
Miasta Dęblin na 2011 rok. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformowała, że w projekcie uchwały wprowadzono zmiany zmniejszające i zwiększające 

budżet: 

1. na podstawie pisma Ministra Finansów, zwiększono budżet po stronie dochodów i wydatków  

o kwotę 5 000 zł w rozdziale – Część oświatowa subwencji ogólnej dla j.s.t. do kwoty  

12 895 803 zł /dochody/ oraz w dziale – Oświata i wychowanie /wydatki/ z przeznaczeniem na 

dofinansowanie kosztów związanych z wypłatą odpraw dla nauczycieli Zespołu Szkół nr 4; 

2. na podstawie umowy partnerskiej w sprawie realizacji projektu pn. „Wrota Lubelszczyzny – 

informatyzacja administracji”, między Samorządem Województwa Lubelskiego – Urzędem 

Marszałkowskim, zwanym „Liderem”, a Miastem Dęblin - jednym z partnerów projektu, 

zwiększono budżet po stronie wydatków o kwotę 1 616 zł w dziale – Informatyka, w ramach 
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RPOWL, którego źródłem finansowania jest Europejski Fundusz Rozwoju Regionalnego. Jest 

to dotacja celowa przekazywana do samorządu województwa na zakupy inwestycyjne; 

3. z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie następujących zmian po stronie 

dochodów i wydatków budżetowych: 

− dokonać przeniesienia środków po stronie dochodów budżetowych między paragrafami nie 

powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta na kwotę 6 000 zł; 

− zmniejszyć środki po stronie wydatków budżetowych: 

• w dziale – Transport i łączność, w rozdziale – Drogi publiczne gminne o kwotę  
25 000 zł do kwoty 374 000 zł, z powodu mniejszego przewidywanego wykonania 

wydatków z tytułu bieżącego utrzymania dróg; 

• w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Rezerwy ogólne o kwotę 104 000 zł; 

− zwiększyć środki po stronie wydatków budżetowych: 

• w dziale – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 15 000 zł, z przeznaczeniem na 

utrzymanie lokali mieszkalnych w ramach użytkowania socjalnego (wzrost kosztów); 

• w dziale – Administracja o kwotę 46 384 zł, z przeznaczeniem na wydatki bieżące; 

• w dziale – Oświata i wychowanie, w rozdziałach: 

� Szkoły podstawowe o kwotę 10 000 zł, z przeznaczeniem na wydatki bieżące dla  

Zespołu Szkół nr 3 w Dęblinie, 

� Szkoły specjalne o kwotę 10 000 zł, z przeznaczeniem na wydatki bieżące dla 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Dęblinie, 

� Przedszkola o kwotę 26 000 zł, z przeznaczeniem dla MP Nr 4 na wydatki bieżące; 

• w dziale – Edukacyjna opieka wychowawcza, w rozdziale – Pomoc materialna dla 

uczniów o kwotę 3 000 zł, z przeznaczeniem na stypendia szkolne; 

• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Oświetlenie ulic 

o kwotę 14 000 zł, ze względu na wzrost kosztów energii oświetlenia drogowego; 

− w dziale – Kultura fizyczna o kwotę 3 000 zł, z przeznaczeniem na uzupełnienie wkładu 

własnego na realizację zadania – zajęcia sportowe dla uczniów pn: „Pływam”;  

− dokonać przeniesienia środków po stronie wydatków budżetowych między działami, 

rozdziałami i paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta na 

kwotę 129 523  zł; 

− dokonać zmian w załączniku Nr 7 - Plan dochodów i wydatków wydzielonych rachunków 

dochodów jednostek oświatowych, na podstawie pism: SOSW, MP 1, MP 3, MP4, SP 6  

i ZSO. 

 

Autoporawka: 

W projekcie uchwały proponuje się wprowadzenie następujących zmian: 

− w rozdziale – Opracowania geodezyjne i kartograficzne zmniejszyć środki o kwotę 13 000 zł 

oraz w rozdziale – Cmentarze zmniejszyć środki o kwotę 2 000 zł, z powodu mniejszego 

przewidywanego wykonania wydatków z tego zakresu; 

− w dziale – Oświata i wychowanie, w rozdziale - Szkoły podstawowe zwiększyć środki o kwotę 
5 000 zł, z przeznaczeniem na wydatki bieżące dla Zespołu Szkół nr 4 w Dęblinie; 

− w dziale – Obsługa papierów wartościowych i kredytów j.s.t., w rozdziale – Odsetki od 

kredytów i pożyczek zwiększyć środki o kwotę 10 000 zł. 

 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu oraz Komisję Gospodarki Komunalnej Rady Miasta. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXIII/106/2011 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta 

Dęblin na 2011 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 5b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformowała, że w wyniku dokonanych zmian dostosowano prognozę kwoty długu do aktualnego 

budżetu na 2011 r. Utworzono nowe przedsięwzięcie – „Wrota Lubelszczyzny – informatyzacja 

administracji” obejmujące lata 2010 – 2013. Zabezpieczono w 2011 r. kwotę 1 616 zł, w 2012 r. – 

69 245 zł. Limit zobowiązań na to zadanie wynosi 70 861 zł. Jest to dotacja celowa przekazywana 

do samorządu województwa na zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie porozumienia 

między Samorządem Województwa Lubelskiego – Urzędem Marszałkowskim, zwanym „Liderem”, 

a Miastem Dęblin, jednym z partnerów projektu, w ramach PROW, którego źródłem finansowania 

jest Europejski Fundusz Rozwoju Regionalnego. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu oraz Komisję Gospodarki Komunalnej Rady Miasta. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Krzysztof Karbowski – zapytał, z czego wynika spadek prognozy pozyskiwania środków 

pomocowych od 2014 roku. 

Burmistrz – poinformował, że w latach 2012 i 2013 są ujmowane dotacje unijne na projekty, przy 

których zostały podpisane już umowy, natomiast w późniejszych latach są tylko szacowane 

dochody własne.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie).  

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXIII/107/2011 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbioru odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy 
Miasto Dęblin. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że MZGK  

Sp. z o.o. w Dęblinie wystąpiła z wnioskiem o zmianę górnych stawek opłat za korzystanie z usług 

w zakresie odbierania zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Zgodnie z obowiązującymi 

przepisami Rada Miasta ustala górne stawki opłat dotyczące wywozu śmieci i nieczystości 

ciekłych. Nie jest to konkretny cennik, który miałby obowiązywać, właściwą cenę i tak wymusi 

rynek. Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej ma zróżnicowany cennik, np. zależny od wielkości 

zbiorników-szamb. Podmiotów, które prowadzą działalność gospodarczą w zakresie oczyszczania 

miasta jest kilka. Nastąpiła zmiana w stosunku do poprzedniej uchwały, jeżeli chodzi o wywóz 

odpadów stałych, ponieważ poprzednio stawka była naliczana na osobę, natomiast ten projekt 

zakłada ustalenie stawki za 1m
3
. Podmioty zajmujące się wywozem nieczystości na podstawie 

ilości odebranych śmieci będą przeliczać opłatę na mieszkańca. Zmiana wiąże się ze stanowiskiem 

organu nadzoru, który twierdzi, że nieprawidłowe i niezgodne z przepisami jest ustalanie opłat od 

osoby. Do tej pory na podstawie uchwały z 4 lipca 2006 r. obowiązywała stawka 6,40 zł od osoby 

przy niesegregowanych śmieciach i 3,20 zł przy segregowanych odpadach komunalnych. Jeśli 
chodzi o wywóz nieczystości płynnych do tej pory uchwałą z 30 grudnia 2009 r. obowiązywała 

stawka 40,66 zł brutto.  Burmistrz przytoczył wysokość stawki za 1,1m
3
 na terenie Puław, która 

wynosi 76,00 zł. Konieczność podwyższenia stawek wynika z wielu czynników, między innymi 

nastąpił wzrost kosztu odbioru odpadów przez Zakład Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych 

Puławy z 77 zł/t + 7% VAT w 2006 r. do 215 zł/t + 8% VAT w 2011 r. Z uzyskanych informacji 
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wynika, że planowana jest dalsza podwyżka tej opłaty o 10-15% w 2012 r. Obecnie koszty 

deponowania odpadów komunalnych stanowią 53% ogółu kosztów przedmiotowej usługi. 

Ponadto nastąpił znaczący wzrost cen oleju napędowego, podatku od środków transportu, zrzutu 

ścieków do zlewni oraz opłat za korzystanie ze środowiska. Wszystkie te czynniki spowodowały,  

że obowiązujące górne stawki opłat za korzystanie z usług zarówno odbierania odpadów 

komunalnych jak i opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych nie 

gwarantują pokrycia kosztów świadczenia tych usług, ponoszonych przez firmy wywozowe. Wobec 

powyższego zasadnym jest urealnienie przedmiotowych stawek opłat. W rozliczeniu z odbiorcami 

usług będą miały zastosowanie stawki opłat określone przez firmę wywozową z uwzględnieniem 

postanowień niniejszej uchwały.  

Ustala się następujące górne stawki opłat (z podatkiem VAT) ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za jednorazowe korzystanie z usług w zakresie: 

a) Odbierania zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych w wysokości –  

75,60 zł/m
3
; 

b) Odbierania zebranych selektywnie na terenie nieruchomości odpadów komunalnych  

w wysokości – 37,80 zł/m
3
. 

Ustala się górną stawkę opłaty (z podatkiem VAT) ponoszonej przez właścicieli nieruchomości  

za jednorazowe korzystanie z usług opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

zebranych na terenie nieruchomości nieczystości ciekłych w wysokości – 45,36 zł/m
3
. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu oraz Komisję Gospodarki Komunalnej Rady Miasta. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny M. Krawczak – zapytał, jak będzie się odbywać przeliczanie ilości wytworzonych śmieci 

na osobę, czy będzie to następować w jakichś konkretnych okresach. 

Radny S. Kopacz – zapytał, jaka była wcześniejsza cena płacona przez mieszkańców wspólnot 

mieszkaniowych; radnego interesuje wzrost cen od osoby. 

Radny M. Ceglarski – jako uczestnik wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu z Komisją Gospodarki Komunalnej był przeciwny wprowadzeniu tak wysokich stawek 

górnych, ponieważ jest to przyzwolenie dla wszystkich podmiotów działających na terenie naszej 

gminy na podniesienie cen za wywóz nieczystości. Zaapelował do wszystkich radnych, by 

zastanowili się nad tym projektem w czasie głosowania, ponieważ chodzi o dobro mieszkańców. 

Burmistrz – powiedział, że konkretne cenniki będą ustalały konkretne firmy, taki cennik na pewno 

ustali również MZGK. Wątpliwe jest, żeby wszystkie firmy po ustaleniu nowego cennika 

zamieściły go na przykład na stronie internetowej. Jeżeli chodzi o przeliczanie, są pewne 

uśrednione wskaźniki dotyczące ilości śmieci z gospodarstwa domowego.  

Wspólnoty mają zawarte umowy na wywóz śmieci z różnymi podmiotami, dlatego trudno wskazać 
w tej chwili obowiązującą cenę. Na posiedzeniu komisji była mowa, że przyszła cena obowiązująca 

na terenie osiedli wysokich będzie wynosić 6,50 zł od osoby. Taka kwota została zaproponowana 

wspólnotom mieszkaniowym.  

Odnośnie wypowiedzi radnego Ceglarskiego, Burmistrz powiedział, że oczywiście chciałby 

przedstawiać tylko projekty uchwał dotyczące obniżania stawek, niestety rzeczywistość na to nie 

pozwala. Koszty rosną i będą rosły, ponieważ przepisy unijne wdrażane przez Polskę stanowią,  
iż pełny koszt utylizacji śmieci lub ścieków ponosi ich wytwórca. Być może cena wywozu ścieków 

zmobilizuje mieszkańców do podłączania się do kanalizacji, tam gdzie ona już jest. 

Ten system odbioru śmieci będzie obowiązywał około roku, ponieważ najpóźniej do 30 czerwca 

2013 r. gmina musi wprowadzić zorganizowany system odbioru śmieci, co znaczy, że przejmie na 

siebie obowiązek zapewnienia wywozu śmieci, zorganizuje przetarg, wybierze wykonawcę 
świadczącego usługi. Mieszkaniec nie będzie musiał mieć żadnej umowy, będzie go tylko 

obowiązywał harmonogram wywozu, np. według ulic. Gmina musi zabezpieczyć całą organizację 
związaną z wywozem, a więc również kontrolę wykonawcy, przyjmowanie opłat, windykację 
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należności. Wszyscy mają nadzieję, że pozwoli to na osiągnięcie czystości w mieście. Burmistrz 

jest zdania, że w dłuższej perspektywie czasowej ten system odbioru będzie o wiele droższy  

od obecnego. Nawet jeśli w wyniku pierwszego przetargu (zakładamy, że będzie obowiązywał  

3 lata) uda się osiągnąć korzystną cenę, to dojdzie cała obsługa administracyjna. Kilku dodatkowo 

zatrudnionych przez Urząd pracowników będzie musiało zajmować się nakazami, upomnieniami  

i ich wysyłaniem co miesiąc lub co kwartał do mieszkańców. Koszty obsługi administracyjno-

finansowej będą wliczone w cenę usługi. 

Radny R. Karpiński – poinformował, że dotychczasowa stawka górna za wywóz ścieków 

uchwalona przez Radę Miasta wynosiła 40,66 zł, w nowym projekcie uchwały jest stawka 45,36 zł. 

Podniesienie stawki spowodowane jest kosztami paliwa, wzrostem podatku VAT o 1% oraz 

wzrostem stawki zrzutu za 1 m
3 ścieków na oczyszczalnię. W poprzedniej kadencji były radny 

Mieczysław Skibiński przy uchwalaniu górnych stawek powiedział, że rynek ureguluje ceny.  

W kosztach wywozu odpadów ciekłych ponad 65% stanowi cena paliwa, czyli oleju napędowego. 

W tej chwili już wiemy, że od 1 stycznia przewidywana stawka oleju napędowego wzrośnie  

o ok. 20 gr. w związku z nową akcyzą. Odnośnie wywozu odpadów komunalnych, na terenie miasta 

obowiązuje regulamin utrzymania czystości i porządku, w którym jest określone normatywnie 

gromadzenie odpadów, w tym odpadów zmieszanych, czy zielonych. Firmy mają również 
obowiązek wywiezienia odpadów wielkogabarytowych, elektroniki, prowadzony jest oddzielny 

wywóz popiołów. Wiąże się to z kosztami ponoszonymi przez świadczących usługi. Radny 

potwierdził, że 1 listopada zostały przedstawione propozycje zmiany stawek wywozu odpadów  

od osoby na zabudowę wysoką w kwocie 6,50 zł i na zabudowę jednorodzinna w kwocie 7,20 zł. 

Różnica podyktowana jest kosztem transportu, ponieważ podjeżdżając pod wieżowiec można 

odebrać jednorazowo ok. 8 m
3 śmieci, czyli koszt transportu jest niższy niż w zabudowie 

jednorodzinnej gdzie odebranie takiej ilości odpadów wiąże się z przejechaniem wielu kilometrów. 

Dęblin jest podzielony na rejony, objazd rejonu to przebieg rzędu od 80 do 100 kilometrów. 

Natomiast koszty składowania odpadów według ścisłych statystyk przekraczają już 60%.  

Radny M. Ceglarski – powiedział, że w gminie Uścimów, która nie ma swojej oczyszczalni, 

stawka górna za wywóz ścieków wynosi 74 zł, z tym że jest to stawka za wóz asenizacyjny  

o pojemności 4 m
3
, więc można przeliczyć ile jest za 1 m

3
. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 9 głosów, przy 3 głosach 

„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się”. Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXIII/108/2011  
w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie odbioru odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Miasto Dęblin. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 

 
Ad. pkt 5d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia umów dzierżawy działek położonych  
w Dęblinie. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że działki 

przeznaczone do dzierżawy przy ul. Asnyka, Towarowej oraz w rejonie ulic Słonecznej i Wiślanej 

stanowią własność gminy Miasto Dęblin nie były wcześniej dzierżawione na rzecz osoby, która 

złożyła wniosek o ich wydzierżawienie na cele rolne. Umowa zawarta zostanie na okres 10 lat. 

Wnioskodawca pochodzi z Kozienic.  

Natomiast działki w rejonie ulic Żwirki i Wigury oraz Tańskiego stanowiące własność gminy 

były wcześniej dzierżawione na rzecz osób, które złożyły wnioski o przedłużenie dzierżawy na cele 

rolne. Umowa zawarta zostanie na okres 3 lat.  
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Przedłużenie umowy dzierżawy działek przy ul. Bankowej na cele usługowe, do obsługi 

poczty, zgodnie z wnioskiem zostanie zawarta na okres 1 roku. Działki te nie wchodzą w zakres 

rewitalizacji ul. Bankowej. 

Zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami dla zawarcia przedmiotowych umów  

z odstąpieniem od trybu przetargowego wymagana jest zgoda Rady Miasta. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu oraz Komisję Gospodarki Komunalnej Rady Miasta. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXIII/109/2011 w sprawie zawarcia 

umów dzierżawy działek położonych w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5 e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta 
Dęblin na 2012 r. 

Przewodniczący Rady Miasta, jako projektodawca przedstawił projekt uchwały, (stanowi 

załącznik) oraz poinformował, że w związku z opiniami komisji stałych Rady Miasta oraz 

Burmistrza Miasta wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie w miesiącu grudniu punktu  

3). Uchwalenie budżetu na 2013 rok. Natomiast w miesiącu październiku – zamiast „sprawozdania” 

będzie „Informacja dotycząca form pomocy psychologiczno – pedagogicznej i świadczonych usług 

na rzecz dzieci, młodzieży i ich rodzin na terenie miasta Dęblina” oraz „Informacja  

o zrealizowanych zadaniach oświatowych w roku szkolnym 2011/2012”.  

Plan pracy Rady może ulec zmianie w zależności od potrzeb. 

Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

W dyskusji głos zabrał: 

Radny K. Karbowski – wnioskował, aby w miesiącu wrześniu był wprowadzony punkt 

„Informacja o funkcjonowaniu kultury, sportu i turystyki w Dęblinie”. Zdaniem radnego są to 

ważne dziedziny działalności społecznej, widoczne również w budżecie miasta, dlatego ich sytuacja 

powinna być na bieżąco monitorowana. 

Zgodnie z §23 Statutu Miasta Dęblin przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady Miasta. W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

„Za” projektem uchwały było 13 głosów, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXIII/110/2012 w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy 

Rady Miasta Dęblin na 2011 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Wniosek radnego K. Karbowskiego nie był głosowany, jako bezzasadny. 

 
Ad. pkt 5 f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady 
Miasta Dęblin na 2012 r. 

Przewodniczący Rady Miasta, jako projektodawca przedstawił projekt uchwały, (stanowi 

załącznik) oraz poinformował, że plany pracy komisji mogą ulec zmianie w zależności od potrzeb.  

Komisje Rady Miasta przyjęły swoje plany pracy. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny K. Karbowski – uważa, że dyskusja na ten temat nie może być prowadzona, ponieważ nie 

wszyscy radni otrzymali plany pracy wszystkich komisji. Dostali tylko plany pracy, tych komisji, 

których są członkami. Radny prosił na przyszłość rozważyć taką ewentualność, żeby proponowane 

plany pracy wszystkich komisji przekazać wszystkim radnym przed ich zatwierdzeniem przez 

właściwe komisje Rady Miasta, tym bardziej, że praca komisji powinna być spójna. Radny chciał 
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również przedstawić uwagi i propozycje do planów pracy Komisji Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu oraz Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, które zostały już przyjęte przez  

te komisje. Radny Karbowski był obecny na posiedzeniach obu komisji jako członek w dniu ich 

pracy nad planami na 2012 rok. 

Radny W. Chochowski – jako Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu 

wyjaśnił, że komisja na wniosek, który został przegłosowany, przyjęła na dzień dzisiejszy 

zaproponowany plan pracy. Natomiast w styczniu odbędzie się specjalnie zwołane posiedzenie 

komisji, poświecone ewentualnym poprawkom w planie i wtedy być może zostanie przyjęty 

poprawiony plan. 

Radna M. Piechota – jako Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

poinformowała, że komisja szczegółowo wzięła pod uwagę wnioski radnego Karbowskiego, zostały 

one poddane głosowaniu. Oczywiście większością głosów przyjęliśmy plan na 2012 r., który można 

będzie zmieniać w miarę potrzeb. 

Radny K. Karbowski – uważa, że demokracja to nie tylko arytmetyka. Radny ma osobiste 

odczucie, że w Radzie Miasta zapanował zwyczaj kultywowania arytmetyce, a w ogóle nie bierze 

się pod uwagę jego argumentów. Radny zwracając się do Przewodniczącego Rady, powiedział, że 

trzyma go za słowo, iż te wnioski, które składał do planu pracy Rady i komisji znajdą tam miejsce. 

Przewodniczący Rady H. Wiejak – wyjaśnił, że o tym, co znajdzie się w pracy komisji decyduje 

komisja. Przypomniał, iż są to ramowe plany pracy.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, przy 1 „przeciw” 

i 1 „wstrzymującym się”.   

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXIII/111/2011 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych 

komisji Rady Miasta Dęblin na 2012 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5 g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru likwidacji 
Sądu Rejonowego w Rykach. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) informując, że 23 grudnia otrzymał  

e-mail ze Starostwa Powiatowego w Rykach o likwidacji kilku sądów rejonowych w województwie 

lubelskim, między innymi Sądu Rejonowego w Rykach, na podstawie projektu rozporządzenia 

Ministra Sprawiedliwości. Prawdopodobnie nie byłaby to całkowita likwidacja, niektóre oddziały 

by pozostały, jako wydział zamiejscowy. Na pewno będzie zlikwidowany Wydział Ksiąg 

Wieczystych. Starosta zwrócił się z prośbą o rozpatrzenie przez Radę Miasta Dęblin uchwały, którą 
ma podjąć dzisiaj również Rada Powiatu. Przedstawiony radnym projekt jest oparty na bazie 

projektu przygotowanego przez Starostwo. Realizacja uchwały polegałaby na przesłaniu jej do 

Starostwa i dołączeniu do przygotowywanego tam pisma, w celu wsparcia starań Powiatu  

o utrzymanie tego sądu. 

Burmistrz dodał, że jest to jednostka sądownictwa najbliższa mieszkańcom powiatu, zapewniająca 

obywatelom łatwy i szybki dostęp do niezawisłego organu w rozstrzyganiu spraw, szczególnie  

w zakresie zagadnień spadkowych, majątkowych, rodzinnych czy ksiąg wieczystych. Stoimy na 

stanowisku, że likwidacja Sądu Rejonowego w Rykach będzie w znacznym stopniu naruszeniem 

interesu społecznego mieszkańców miasta Dęblina, którzy zostaną zmuszeni do załatwiania spraw 

poza terenem powiatu. Utrudni to dostęp do sądu szczególnie osobom starszym i chorym. Ponadto 

kumulacja w jednym sadzie wielu spraw obniży sprawność ich rozpatrywania a nawet spowoduje 

ich przewlekłość. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXIII/112/2011 w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru 

likwidacji Sądu Rejonowego w Rykach. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 6. 
Wolne wnioski. 

Radny K. Karbowski: 
− wnioskował o przeprowadzenie remontu kserografu w Biurze Rady Miasta; 

− zaproponował zwyczaj udawania się Rady Miasta na cmentarze po pierwszej sesji listopadowej 

w celu uczczenie nieżyjących radnych Miasta Dęblin. Radny przypomniał, że w dniu ostatniej 

sesji Rady Miasta przypadła rocznica śmierci byłego radnego Waldemara Potyry; 

− poprosił o kopie pozostałych wniosków, które składał od września do grudnia br. do Biura Rady 

Miasta. Radny uważa, że nie otrzymał kilku kopii wniosków z września. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych – Krzysztof Potocki: 
− powiedział, że składał wniosek do Burmistrza w sprawie wykoszenia i usunięcia zakrzewień 

wzdłuż ulicy Podchorążych. Następnie poinformował, że zostały one usunięte, po czym 

skierował prośbę do Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej o usunięcie pozostałości 

poprzez użycie rozdrabniacza; 

− zwrócił się do Burmistrza z wnioskiem o zabezpieczenie studzienek znajdujących się niedaleko 

mostu kolejowego na rzece Wiśle, aby nikt do nich nie wpadł; na jednej ze studzienek 

wykonano zabezpieczenie w postaci pokrywy żeliwnej, druga studzienka również była 

oznakowana. Studzienki mają około 1 metra średnicy i około 2 metrów głębokości. Następnie 

przekazał Burmistrzowi zdjęcia dokumentujące jego słowa; 

− powiedział, że na ul. Podchorążych została wykonana tablica ogłoszeń podzielona na dwie 

części, dzięki czemu nie ma problemu z zaklejaniem reklamami części przeznaczonej na 

ogłoszenia zarządu osiedlowego.  

Wiceprzewodniczący Zarządu Osiedla Mierzwiączka – Ryszard Bąk – powiedział, że  

z problemem złej drogi na ul. Polnej zwraca się już od roku. Chodzi o wykonanie kawałka drogi, 

ponieważ podczas opadów deszczu i przy roztopach śniegu nie ma możliwości wjazdu (chodzi 

przynajmniej o odcinek 30 metrów od wjazdu w tę ulicę). Nikt nie wymaga asfaltu, lecz wykonania 

umożliwiającego przejazd. Zdaniem wiceprzewodniczącego, jeżeli osoby stawiające tam domy 

płaciły za użytkowanie pasa drogowego, to pieniądze te powinny iść na poprawę drogi.  Szanując 

inne potrzeby miasta prosi o poprawę na czas zimy. 

Burmistrz – poinformował, że otrzymał pismo z Jednostki Wojskowej 4228 w Krakowie, 

dotyczące przedszkola przy JW. 4824 Stawy. Pismo wpłynęło do Urzędu Miasta Dęblin 12 grudnia 

2011 r. Wojsko rozpoczęło procedurę likwidacji przedszkola, ale zwróciło się z prośbą  
o rozpatrzenie możliwości przejęcia zadań organu prowadzącego dla wymienionego wyżej 

przedszkola, począwszy od 1 września 2012 r. W związku z koniecznością udzieleniem przez 

Miasto Dęblin odpowiedzi w tej sprawie poprosił o zwołanie w pierwszym tygodniu 2012 r. 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. Udział w posiedzeniu będą mogli wziąć 
wszyscy zainteresowani. Wojsko chce przekazać obiekt przedszkola jako darowiznę na rzecz 

Miasta. Jest to jeden oddział liczący 17 dzieci. Warunkiem tej darowizny jest utworzenie odrębnego 

przedszkola samorządowego, zapewnienia miejsc dzieciom żołnierzy zawodowych i pracowników 

resortu obrony narodowej, oraz przejęcie wszystkich pracowników zgodnie z Kodeksem pracy. 

Burmistrz nie widzi możliwości, aby prowadzić to przedszkole jako odrębne. Ewentualnie można 

pomyśleć o jego istnieniu jako oddział w Szkole Podstawowej nr 6 w Stawach.   

 

Ad. pkt 7.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk – na początek zwrócił się do wszystkich radnych  

z uwagą, że składając wnioski wiążące się z nakładami finansowymi, nieujęte w budżecie Miasta 

należy zgodnie z obowiązującym Regulaminem i Statutem Miasta oraz wzorem wniosku 

wskazywać źródła finansowania. Następnie udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
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� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

− nie palące się lampy uliczne – Burmistrz poprosił, by takie wnioski składać bezpośrednio do 

Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym; według Burmistrza nie ma większego 

problemu ze wskazanymi słupami, jeśli nie są w miejscach przejść dla pieszych; są to 

pojedyncze przypadki, nie jest to ciąg lamp. Powiedział, że żaden z radnych nie zgłosił 

wniosku, iż cała ul. Przechodnia nie jest oświetlona, dlatego sam zgłosił ten problem do 

osoby zajmującej się tymi sprawami, czyli pani M. Sterkowicz; po zgłoszeniu Zakład 

Energetyczny w szybkim tempie usuwa awarie, bo palące się lampy to dla niego zysk; 

− likwidacja zastoin wodnych powstających z wód opadowych przy ul. Warszawskiej, 

Pułaskiego i innych na terenie miasta – na ul. Warszawskiej nie ma już takich problemów z 

zastoinami (poza bardzo dużymi opadami), jakie były zaraz po modernizacji drogi; 

przekażemy te wnioski, jak wszystkie poprzednie, do zarządcy drogi, czyli GDDKiA; 

ponieważ nie wskazano źródła finansowania, więc nie będzie to robione z naszego budżetu; 

trwają starania o objęcie remontem i modernizacją dalszego ciągu drogi nr 48, czyli od 

wiaduktu aż do targowiska przy ul. 15 Pułku Piechoty Wilków; jeśli te starania się powiodą, 
to problem zastoiny wodnej w rejonie targowiska (przy myjni samochodowej) zniknie; 

− sprawa pisowni nazwy ulicy 23 Eskadry Szkolnej – sprawa nie jest w jurysdykcji Miasta, 

wniosek zostanie przekazany do dowódcy garnizonu, który jest odpowiedzialny za to, co 

dzieje się na terenie garnizonu; 

− usunięcie niecenzuralnych napisów z garaży przy ul. 15 PP Wilków od strony os. Staszica – 

właściciele garaży, które stanowią własność prywatną powinni sami zamalować te napisy, 

my nie możemy wchodzić na cudzą posesję; jeżeli chodzi o znak drogowy – zarządca drogi 

zostanie powiadomiony w celu wymiany znaku; 

− dzikie wysypiska śmieci – jeśli rzeczywiście są we wskazanych miejscach, będziemy się 
starali na bieżąco sprzątać, na terenach publicznych zostaną na pewno usunięte; 

− naprawa schodów przed filią Urzędu Poczty przy ul. Żwirki i Wigury – Burmistrz zapytał, 

czy Miasto ma zająć się naprawą, ponieważ wniosek skierowano do niego; Miasto nie jest 

za wszystko odpowiedzialne; właścicielem budynku jest PSS, dlatego powinien zająć się 
remontem schodków; 

− przeprowadzenie na cmentarzu komunalnym naprawy elewacji frontowej parkanu – taki 

remont to nie jest koszt 2 000 zł, dlatego zadanie powinno być ujęte jako pozycja  

w budżecie Miasta; wniosek nie precyzuje skąd mają pochodzić środki na odnowę; 
pozostałe punkty, np. naprawa wciągarek mechanizmów, czy sprawy porządkowe mogą być 
z bieżącego utrzymania; generalnie trzeba by było pomyśleć o odnowie wszystkich 

oznaczeń cmentarza, planów z sektorami – jest to jednak kwestia zabezpieczenia środków  

w budżecie na dany cel; propozycje do budżetu zostały przedstawione radnym, i oczywiście 

możemy sobie coś odpuścić z dużych inwestycji, żeby robić mniejsze;  

Burmistrz uważa, że trzeba robić duże inwestycje, dopóki są środki zewnętrzne; 

− cięcia pielęgnacyjne dębu szypułkowego „Żak” – wniosek zostanie rozpatrzony; wniosek 

musi być realizowany z budżetu Miasta, ponieważ drzewo jest na terenie gminnym; 

− ochrona prawna najwyższych znaków Miasta (herbu i chorągwi) w Urzędzie Patentowym – 

nie wiem czy herby podlegają opatentowaniu; jeśli chodzi o prześmiewczy artykuł  

w internecie, Burmistrz uważa, że napisał go mieszkaniec Dęblina; 

− zmiana zapisu kroju liter napisu Miasto Dęblin z „maju skulnego” na „majuskułowy”  

w załączniku do uchwały z 1993 r. w sprawie herbu i chorągwi miasta – jeśli radny uważa, 

że jest taka potrzeba, to również ma inicjatywę uchwałodawczą; Burmistrz nie będzie 

powoływał eksperta; przypomniał, że radny Karbowski był jednym z głównych 

orędowników i inicjatorów tej uchwały i tego herbu, uchwała była przygotowana przez 

wyspecjalizowane osoby, m.in. prof. Szymańskiego, i nikt nigdy uwag nie zgłaszał; dopiero 

po 17 latach od używania radny złożył wniosek, że jest niewłaściwa pisownia; nawet jeśli 
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pisownia jest błędna, to niech sobie zostanie, w celu uświęcenia pewnej tradycji;  

Burmistrz z nowym projektem uchwały w sprawie zmiany zapisu nie będzie występował.   

� dla radnego M. Krawczaka: 

− sprawa zadłużenia MZGK w stosunku do 5.Wojskowego Oddziału Gospodarczego – widać, 
że jest zadłużenie, swego czasu były ustalone zbyt optymistyczne ceny; MZGK składa 

kwartalne sprawozdania, również Rada Nadzorcza jest wyczulona na sprawę zadłużenia;  

na pytanie precyzyjnie może odpowiedzieć prezes spółki; 

− istnienie ewidencji osób posiadających umowy na wywóz odpadów – jest zbiór takich osób; 

każdy podmiot wywożący, co kwartał lub co miesiąc przekazuje nam wykaz osób, z którymi 

zawarł umowy; nie jesteśmy w stanie określić, czy ktoś się w międzyczasie nie wypisał;  

nie będziemy w tej chwili specjalnie inwestować w system informatyczny, ponieważ 
niedługo będzie zmiana przepisów i zasad, a wtedy zostanie przygotowany nowy system; 

przygotowujemy system ewidencji wszystkich nieruchomości, w którym można będzie 

nanosić różne informacje. 

� dla radnej B. Amarowicz: 

− dlaczego ul. Michalinowska na wysokości przedszkola nie została wykonana – odcinek ten 

jest własnością PKP i dopóki nie zostaną uregulowane sprawy przekazania pasów 

drogowych przez kolej dla poszczególnych zarządców dróg, to taka sytuacja będzie trwała; 

kolej przymierza się do przekazania Miastu dróg, być może przekaże inne na rzecz powiatu; 

droga była dosyć szybko robiona, dlatego nie było czasu na uzgodnienie wszystkiego; 

wykonanie tego odcinka byłoby możliwe na zasadzie zgody na inwestowanie, ale proces ten 

jest kilkumiesięczny; będziemy prowadzić rozmowy, aby również ten odcinek był w jakiś 
sposób wyremontowany. 

� dla radnego W. Warenicy: 

− budowa ścianki na urny na cmentarzu komunalnym – wniosek do szerszej dyskusji. 

� dla radnego K. Karbowskiego: 

− remont kserokopiarki w Biurze Rady – nie było problemów z przeczytaniem materiałów na 

sesję, odbicia są czytelne. 

� dla Przewodniczącego Zarządu Osiedla Podchorążych: 

− studzienki – nie znajdują się na terenie gminnym – jeśli nie są zabezpieczone, to również 
odpowiedzialność leży po stronie urzędu, aby spowodować ich zabezpieczenie.  

� dla Wiceprzewodniczącego Zarządu Osiedla Mierzwiączka: 

− sprawa drogi przy ul. Polnej – zakres potrzebnych prac zostanie sprawdzony, jeśli jest 

tragicznie, to spróbujemy coś zaradzić; niestety takich odcinków dróg na terenie miasta jest 

więcej. 

Przewodniczący Rady Miasta udzielił odpowiedzi na wnioski radnego K. Karbowskiego: 

− odnośnie rocznicy śmierci byłego radnego Waldemara Potyry – jeśli ktoś czuje taką 
potrzebę, to może odwiedzić grób na cmentarzu; w tym zakresie nie będziemy podejmować 
uchwały, ponieważ jest to indywidualna sprawa każdego radnego; 

− naprawa kserokopiarki w Biurze Rady – naprawa nie jest konieczna, ponieważ 
kserokopiarka jest sprawna, jest tylko jeden mały pasek, czytelność jest zachowana.  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – 

uszczegółowił wypowiedź Burmistrza dla pana K. Potockiego na temat studzienek –  wniosek 

zostanie ponownie oficjalnie przesłany do PKP Polskie Linie Kolejowe S.A.- Sekcja Eksploatacji  

w Dęblinie, która mieści się przy ul. Michalinowskiej. Byliśmy na interwencji razem  

z przedstawicielami PKP, którzy uznali, że studzienki są na ich terenie, ponieważ są poza 

ogrodzeniem jednostki. W pierwszym wniosku była mowa o jednej studzience, mieliśmy obietnicę, 
że będzie to zabezpieczone w jakiś doraźny sposób, dlatego pojawiła się tam blacha. Będziemy 

ponawiać wniosek, aby doprowadzić do bardziej trwałego zabezpieczenia tych studzienek. 

Dla radnego Krawczaka – jesteśmy w tej chwili na etapie podpisywania umowy na opracowanie dla 

całego miasta Internetowego Managera Punktów Adresowych, czyli systemu bazy danych, 
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ponieważ ustawa nakłada na nas obowiązek posiadania ewidencji numeracji porządkowej 

nieruchomości na terenie miasta w formie elektronicznej. Na razie będziemy mieli system testowy, 

który firma wykona za darmo i jeśli się zdecydujemy, to będziemy mogli go zakupić. System jest 

tak elastyczny, że możemy wymyślać dowolne moduły, które firma będzie realizowała. W związku 

ze zmianą ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach musimy się przygotować, właśnie 

dlatego, że podstawą będzie numeracja porządkowa wszystkich nieruchomości i tworzenie bazy 

dodatkowej z danymi osobowymi. Nie zawsze na posesjach będą właściciele, będą też 
użytkownicy, czyli ktoś kto nie ma tytułu prawnego ale fizycznie śmieci produkuje i zgodnie  

z przepisami musi mieć stosowne dokumenty pozwalające się z tych śmieci rozliczać. 
Krzysztof Potocki – powiedział, że oznakował studzienki, ponieważ nie były zabezpieczone i ktoś 
później zniszczył to oznakowanie. Dołączył pochodzącą z geoportalu mapkę, według której jest  

to teren jednostki wojskowej. Jest zdania, że te studzienki nigdy nie będą używane, ponieważ 
służyły do wrzucania ścieków.  

Poprosił o odpowiedź na prośbę dotyczącą dokończenia oczyszczenia chodników przy  

ul. Podchorążych – uważa, że jest to nieduży nakład pracy przy użyciu rozdrabniacza walcowego. 

Radny Ryszard Karpiński – będący również kierownikiem Zakładu Usług Komunalnych 

poinformował, że Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej nie posiada takiego rozdrabniacza. 

Burmistrz – powiedział, że wycięcie krzaków zostało przeprowadzone na zlecenie Zarządu Dróg 

Wojewódzkich.  

Burmistrz przedstawił wstępną wizualizację projektu przebudowy i modernizacji targowiska 

miejskiego przy ul. Niepodległości. Prawdopodobnie konkurs zostanie ogłoszony do końca 

pierwszego kwartału br., przygotowywana jest dokumentacja. Wymogiem jest zadaszenie połowy 

targowiska. Projektant zaproponował rozwiązania estetyczne, nie jest to tylko filar i blacha falista, 

ani też tworzywo sztuczne. Mamy nadzieję, że również środki zewnętrzne z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na modernizację tego targowiska zostaną przez Miasto pozyskane, projekt jest 

ujęty w budżecie Miasta na 2012 r.  

 

Ad. pkt 8. 
Zatwierdzenie protokołów XXI i XXII sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołów z XXI i XXII sesji Rady Miasta 

przystąpiono do ich zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 15 radnych (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła protokoły z XXI i XXII sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 9. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak zamknął  
XXIII sesję. Z uwagi na to, że jest to ostatnia sesja w roku Przewodniczący podziękował wszystkim 

za pracę w 2011 roku, tj. Burmistrzowi, radnym, przewodniczącym zarządów osiedlowych  

i pracownikom urzędu miasta. Złożył również życzenia noworoczne. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

 

Agnieszka Ostrach 


